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Doprava 
Do Bulharska je možno jet autobusem či letět letadlem. Já osobně jsem dala přednost letadlu 
– sice je to dražší, ale ze zkušeností spolužáků z minulých let, kteří mi autobus výrazně 
nedoporučili, jsem si raději připlatila. Zpáteční letenka vyjde zhruba na 8 000 Kč. Letěla jsem 
z Prahy do Sofie, kde mě i přes zpoždění mého letu čekaly dvě studentky. Ty mě ihned 
odvezly na autobus do Plovdivu. Od začátku je třeba dávat si pozor na to, že Bulhaři na 
souhlas otáčí hlavou zprava doleva a jako nesouhlas kývají nahoru a dolů. Po příjezdu do 
Plovdivu mě čekali místní studenti, kteří mě odvezli na koleje. 
 
Ubytování 
Už po cestě na ubytování se mě koordinátoři snažili připravit na to, že nové koleje, ve kterých 
jsem měla bydlet nestihli dostavět, takže budu muset bydlet v těch starých, které vypadají dost 
špatně. Po pravdě vypadaly úplně hrozně. Bydlela jsem hned v přízemí na 2-lůžkovém pokoji 
s koupelnou a bez klimatizace, což v 35-ti stupňových vedrech nebylo nic příjemného. Na 
celých kolejích nebyla ani jedna lednička, a dokonce ani kuchyně. Jedinou výhodou bylo, že 
koleje stály hned vedle nemocnice. Ale myslím, že člověk si zvykne na všechno, takže po pár 
dnech už mi to ani tak strašné nepřišlo. 
 
Stravování 
Na jídlo jsme dostali 40 euro, což vzhledem k délce pobytu nebylo moc. Na obědy a večeře 
jsme chodili do různých restaurací, za dvě až tři eura se dá dobře najíst. Další problém byl 
s výběrem jídel, protože jídelničky v angličtině moc neuznávají a azbuku neumím. Ale jelikož 
tam s námi byla holka z Ruska, tak nám to většinou všechno přeložila. 
 
Nemocnice 
Stáž v nemocnici jsem absolvovala na očním oddělení, které bylo na místní poměry opravdu 
moderní. Lékaři byli velmi přátelští a vstřícní, takže nic nebylo problém. Každý den jsem se 
šla ráno podívat na několik operací a potom na ambulanci, kde mě vždy nechali vyšetřit 
pacienty, všechno mi vysvětlili, p řípadně i nakreslili. Na oddělení bylo 14 doktorů, z toho 13 
umělo anglicky, takže nebyl problém se domluvit. 
 
Volný čas 
Přes týden jsme většinou odpoledne a večery trávili ve městě. Plovdiv má krásné historické 
centrum se spoustou kaváren a restaurací. Několikrát jsme jeli s místními na garden party, na 
bowling atd. O víkendech jsme pak pořádali různé výlety – Bačkovo, Asenovgrad, Veliko 
Tarnovo, Burgas, Nessebar, Sofie.   
 
Závěr 
I přes hrozné ubytování a pár nezdarů na začátku jsem byla z mé stáže nadšená. Seznámila 
jsem se se spoustou nových studentů, zlepšila jsem se v angličtině, strávila jsem perfektní 
praxi v nemocnici a získala spoustu zkušeností a nezapomenutelných zážitků. Takže můžu 
všem jen doporučit! 
 
Případné dotazy zasílejte na mail: Petra_maluchova@seznam.cz  


